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EGYSZERŰSÍTETT JEGYZŐKÖNYV 
 
 

Készült: Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testületének Egészségügyi és Szociális 
Bizottsága 2012. november 26. napján megtartott üléséről 

Jelen vannak:  

 Dr. Lehel István  bizottság elnöke 
 Kecskés László  bizottság tagja 
 Nánási Tamás  bizottság tagja 
 Tarjáni István    polgármester az 1-6. napirendi pontnál 
 Szakadáti László  alpolgármester az 1-3. napirendi pontnál 
 dr. Kovács András  jegyző 
 Pomaházi Krisztina  igazgatási osztályvezető 
 Czuczor Orsolya  pénzügyi osztályvezető az 1-6. napirendi pontnál 
 dr. Pessek Szilvia  egészségügyi és kistérségi referens 
 Tóth Attila   Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat vezetője 
 Regős Zoltánné  Gólyafészek Bölcsőde vezetője 
 Dr. Juhász Zsuzsanna  házi gyermekorvos, az EBKE elnöke az 1-3. napirendi  

pontnál 
 Dr. Egervári Ágnes  Boldog Gizella Alapítvány igazgatója   
 David Ilana   IMS Kft. ügyvezetője az 1. napirendi pontnál 
 Kőszegi Márta  IMS Kt. ügyvezető asszisztense az 1. napirendi pontnál 

 
 
Betegség miatt távolmaradt: 

 Dr. Tálas - Tamássy Tamás bizottság tagja   
 
Távolmaradását előre jelezte: 

 Sólyomvári Béla  bizottság tagja 
 
 
Dr. Lehel István, a bizottság elnöke köszöntötte a jelenlévőket, megállapította, hogy a 
bizottság határozatképes és az ülést 14:04 órakor megnyitotta.  
 
Dr. Lehel István javasolta a kiküldött meghívóban szereplő 3. és 8. napirendi pont levételét, 
tekintettel arra, hogy azokhoz nem érkezett anyag. 
 
A bizottság dr. Lehel István javaslatát 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen 
a szavazáskor) támogatta és az alábbi napirend tárgyalását fogadta el: 
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Napirend: 
 

1) Tájékoztató transztelefonikus EKG rendszerről 

2) Tájékoztató a bölcsőde évkezdési tapasztalatairól 

3) Az Egészséges Biatorbágyért Programmal összefüggő kérdésekről 

4) A fogorvosok feladat-ellátási szerződéseinek módosításáról 

5) A Viadoktor Kft. feladat-ellátási szerződésének módosításáról 

6) Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi költségvetési koncepciójáról 

7) Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2013. évi munkatervéről 

8) Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2013. évi munkatervéről 

9) Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi rendezvénytervéről 

10) Az egyes pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról szóló 7/2009. (10.30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

11) Tájékoztató lisztérzékenység szűrésről 

12) Egyebek 

 
 
1) Tájékoztató transztelefonikus EKG rendszerről 

 
Dávid Ilana az IMS Kft. ügyvezetője elmondta, hogy a rendszert országos szinten használják. 
A nagy kórházakban a kardiológiai részlegen el van helyezve egy „fogadó egység”. Az 
Országos Mentőszolgálat mentőautóinak 50 %-a fel van szerelve e rendszerrel. Nagyjából 
120.000 EKG fut be a központokba évente. A transztelefonikus EKG rendszer lehetővé teszi, 
hogy a beteg a lehető legrövidebb időn belül a megfelelő helyre kerüljön. Önkormányzati 
szinten alkalmazása az orvosi ügyeleten, rendelőintézetben lehetséges, valamint elképzelhető, 
hogy 1-1 készüléket biztonságos helyre letéve, hozzáférhető legyen a lakosok számára. Ez 
utóbbi alkalmazási forma azonban még nincs kipróbálva. Ha ügyeletről vagy 
rendelőintézetről van szó, akkor a rendszer használata az önkormányzatnak semmibe nem 
kerül, az OEP finanszírozza a működtetést. Az OEP olyan korlátokat állít csak fel, hogy 
betegenként a rendszerhasználat száma 2/nap, 10/hó, 30/év lehet.  
 
Dr. Lehel István úgy foglalt állást, hogy a rendelőintézetben van kardiológiai, illetve EKG 
szakrendelés, s a rendelési időben a kardiológus szakorvos ki tudja értékelni a leleteket, 
azonban a rendszer használata az ügyelet működésében ki lenne használva, és nagy 
segítséget jelentene. Mindezekre, valamint arra tekintettel, hogy az önkormányzat 
térítésmentesen kapja meg a készüléket, a működtetést pedig az OEP finanszírozza, javasolja, 
hogy Biatorbágyon induljon el a készülék használata. Amennyiben a bizottság és a képviselő-
testület úgy dönt, akkor szükség lesz a szerződés-tervezet elkészítésére. 
 
Dávid Ilana felhívta a figyelmet arra, hogy a rendszer használatát megelőzi egy oktatási fázis, 
valamint elmondta, hogy amennyiben szükséges a szerződéstervezetet a hivatalnak 
megküldik. 
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A bizottság dr. Lehel István javaslatát, mely szerint az IMS Kft. által bemutatott ajánlat 
kerüljön elfogadásra és a Kft. 2013. január 10. napjáig küldje meg a szerződéstervezetet, 3 
igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) elfogadta. 
 
 

2) Tájékoztató a bölcsőde évkezdési tapasztalatairól 

 
A bizottság a tájékoztatót 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) elfogadta. 
 
 
3) Az Egészséges Biatorbágyért Programmal összefüggő kérdésekről 

 
Nánási Tamás elnézést kért, hogy a 2012. november 13-i megbeszélésen munkahelyi 
elfoglaltságai miatt nem tudott részt venni, de szívesen látna róla egy emlékeztetőt, illetve egy 
jelenléti ívet, hogy kik vettek részt az eseményen. Tekintettel arra, hogy a bizottságnak 
szavaznia kell a szándéknyilatkozatról, tájékoztatást kért az ülésen elhangzottakról. 
 
Dr. Lehel István elmondta, hogy mivel a szervezők – vele az előzetes megbeszéléssel 
ellentétben az időpontról nem egyeztettek és – olyan időpontra szervezték a megbeszélést, 
amikor rendelése volt, ezért az első órában azon nem tudott részt venni, így nem vállalkozik 
arra, hogy a kért tájékoztatást megadja. Reményét fejezte ki, hogy azok közül valaki, aki jelen 
volt az eseményen elkészíti az emlékeztetőt és eljuttatja az érintetteknek. 
 
Szakadáti László elmondta, hogy tulajdonképpen a közös gondolkodásról született döntés a 
megbeszélésen, ötletek merültek fel a program folytatását illetően. Elhangzott, hogy dr. 
Tálas-Tamássy Tamás és dr. Juhász Zsuzsanna lennének a program gazdái, ők fognák azt 
össze és a bizottság adna neki teret, bekapcsolódást az önkormányzathoz. Megfogalmazásra 
került, hogy tulajdonképpen kultusszá kellene tenni az egészségvédelmet és az ne csak az 
egészségnapokon kerüljön az előtérbe. 
 
Dr. Juhász Zsuzsanna tájékoztatta a bizottságot, hogy jelenléti ív nem készült. 
Tulajdonképpen egy informális megbeszélés volt, amelyen megállapításra került, hogy 
mindenki végez valamilyen formában egészségnevelést, s azt a konklúziót vonták le, hogy új 
dolgokat ne találjanak ki, hanem a programot egy összeszedettebb formában kellene 
továbbvinni. Dr. Tálas-Tamássy Tamás javasolta, hogy évente négy alkalommal kerüljön sor 
megbeszélésre, amely tulajdonképpen a régi Orvosklub felélesztése lenne. Ez a szakmai klub 
és e mellett lesz a Közönség Klub. 
 
Dr. Lehel István elmondta, hogy november 28-án lesz egy összejövetel, amelyre a 
meghívottak ugyanabból a körből kerülnek ki, mint a 13-i ülésre, akiktől már konkrét 
javaslatot várnak a programot illetően olyan formában, ami tárgyalható és amelyhez 
költségvetés rendelhető. 
 
Dr. Juhász Zsuzsanna jelezte, hogy a november 28-i klubnak konkrétabb célja is van, mert 
december 19-én sor kerül egy dietetikus által tartott előadásra, amelyet követően 
szűrővizsgálat is igénybe vehető. 
 
Dr. Lehel István megkérdezte, hogy a konkrét eseményt illetően milyen szervezés történt azon 
kívül, hogy az a biatorbágyi programfüzetben megjelent. 
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Dr. Juhász Zsuzsanna elmondta, hogy itt jönnek képbe a civil szervezetek. 
 
Kecskés László kiemelte, hogy fontos, hogy sikeres legyen a program, ezért javasolja, hogy az 
összes orvosi rendelő és az összes iskola kapjon plakátot. Nem lenne sikeres a szervezés, ha 
az a kör lenne jelen az eseményen, aki azt előkészítette.  
 
Dr. Lehel István a kapott költségbecsléssel kapcsolatban megkérdezte, hogy hány mérőeszköz 
áll rendelkezésre. 
 
Dr. Juhász Zsuzsanna válaszában elmondta, hogy három darab, melyből egy az övé, kettőt 
pedig dr. Vajer Péter ajánlott fel. 
 
Dr. Lehet István hangsúlyozta, hogy a kezdeményezést támogatandónak tartja és reméli, 
hogy sikeres is lesz, azonban a megjelölt költségvetési tételekkel kapcsolatban kérdései 
merültek fel. A dietetikus 50.000 Ft-ban megjelölt megbízási díja nem reális, ez neves 
professzorok megbízási díjának felel meg. Ha bruttó 20.000 Ft megbízási díjat kapna a 
dietetikus, akkor sem lehetne azt mondani, hogy szűkmarkú volt a díjazása. A tesztcsíkokra 
megjelölt 65.280 Ft kb. 200 darab tesztcsík árát jelenti, s ha ennyien meg is jelennek az 
eseményen, akkor is fizikailag lehetetlen 200 ember szűrését elvégezni, mert minimum 5 perc 
egy szűrés időtartama. Előkészítik a pacienst, megszúrják, lecseppentik a vért, megvárják az 
időt, kiértékelik az eredményt és még mondani is kell valamit arról az érintettnek. A szervezési 
költségként 24.500 Ft került feltüntetésre, de az esemény már megjelent a biatorbágyi 
programfüzetben, illetve a sor kerül a november 28-i megbeszélésre, amelyen a civil 
szervezetek vezetőit szeretnék megkérni, hogy győzzenek meg embereket a részvételről. 
Felvetődik a kérdés, hogy ezen túlmenően még milyen szervezési költség jelenhet meg. A 
meghívók megküldése a november 13-i ülésre elektronikus úton történt.  
A 140.000 Ft-os költségvetés nagyon eltúlzott, figyelemmel arra is, hogy a 2012. évi 
Egészségnap teljes költségvetése 200.000 Ft volt, amelyen hat szakorvos volt jelen, ezek a 
szűrővizsgálatok megtörténtek és nem egy-két órában, hanem fél napon keresztül. Azon kívül 
voltak egyéb szűrővizsgálatok, mint például a csontsűrűség vizsgálat, amelynek a költségei 
jóval magasabbak a most tervezett szűrésnél. Harmadsorban, a koleszterinszűrés az a szűrés, 
amelyre így költeni pénzkidobás, mert bárkinek a koleszterinszintjét a háziorvosa bármikor 
megnézheti, teljes OEP finanszírozással, senkinek egy fillérjébe nem kerül. Ez – mivel vérvétel 
alapján, laborban történik – pontosabb is, hiszen a tesztcsíkból kapott eredmény csak 
tájékoztató jellegű. A tesztcsík alapján kapott eredménnyel el kell menni a háziorvoshoz, aki 
valamennyi faktort ismer, amely az eredmény megítéléséhez szükséges. Ettől még persze lehet 
ilyet csinálni, de akkor 1-2 gyógyszergyártóval, orvoslátogatóval megbeszélve lenne ezt 
érdemes megtenni, mert ők költségmentesen elhozzák a tesztcsíkokat. 
A jövőre vonatkozóan elmondta, hogy most már legyen meg ez a koleszterinszűrés, de így – 
hogy az önkormányzat finanszírozzon olyat, amit vagy az OEP vagy a gyógyszergyártó 
megfinanszíroz és nekünk semmibe nem kerül –, ilyen szűréseket semmi értelme csinálni. 
Véleménye szerint 60.000 Ft-ba kerülne a dietetikusi előadás és a szűrés. 
Az Egészséges Biatorbágyért Program költségvetési keret tekintetében még rendelkezésre álló 
kb. 680.000 Ft-tal kapcsolatban elmondta továbbá, hogy két kérelem is érkezett, amely 
ennek terhére eszközbeszerzést tartalmaz. Egyrészt dr. Vajer Péter CO-monitor iránti 
beadványa, amelynek költsége 100.000 Ft+ÁFA, valamint a védőnők eszközigényei 388.500 
Ft értékben. 
 
Nánási Tamás elmondta, hogy az Egészséges Biatorbágyért Program költségvetési keretéből 
jelenleg több mindent támogatnak. Javasolja, hogy a jövőben konkrét elképzelések alapján, 



 5 

konkrét program kerüljön finanszírozásra. Javasolja továbbá, hogy amennyiben az EBKE 
vállalja szűrővizsgálatok elvégzésének megszervezését, lebonyolítását, akkor a bizottság hadd 
ismerje meg az EBKE 2011. évben végzett szűrővizsgálatainak eredményét, illetve a 
támogatásként kapott 250.000 Ft felhasználásáról szóló beszámolóját. 
 
Tarjáni István elmondta, hogy a Vöröskereszt és a helyi szervezetek támogatása az Egészséges 
Biatorbágyért Program keretéből történik, de nem képezik a program részét, csak pénzügyileg 
ebből kerültek finanszírozásra. A jelenlegi szabályozás szerint az Egészséges Biatorbágyért 
Program költségvetési keretének felhasználásáról átruházott hatáskörben az Egészségügyi és 
Szociális Bizottság dönt. A programot úgy tűnik mindenki támogatja, csak az összeg 
nagysága a  kérdéses. Az EBKE elnöke által beadott költségvetési tételekkel kapcsolatban kéri 
az EBKE elnökétől azok alátámasztását, indokolását. Javasolja a program támogatását. 
 
Dr. Lehel István javasolja a szándéknyilatkozat első bekezdését módosítani aszerint, hogy 
„…együttműködési szándékunkat fejezzük ki az Önkormányzat Képviselő-testülete által 
korábban kidolgozott és elfogadott Egészséges Biatorbágyért Program meghatározott 
részeinek megvalósításában”. 
Javasolta továbbá, hogy dr. Vajer Péter CO-monitorra vonatkozó kérelmét a november 28-i 
Egészségügyi Klub tárgyalja meg, valamint a védőnők kérelmével kapcsolatban a bizottság 
2012. december 6. napján 14:30 órakor tartandó rendkívüli ülésen határozzon, melyre a 
csoportvezető védőnő kapjon meghívást. 
 
A bizottság a határozati javaslatot – a szándéknyilatkozat első bekezdésének „meghatározott 
részeinek” szövegrésszel történő kiegészítésével – 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági 
tag volt jelen a szavazáskor) elfogadta. 
 
 A bizottság dr. Lehel István javaslatát, mely szerint a 2012. december 19-i Közönség Klub 
programra 60.000 Ft-ot biztosítson az önkormányzat azzal, hogy az elszámolás az 
önkormányzat nevére kiállított számlával történjen, 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági 
tag volt jelen a szavazáskor) elfogadta. 
 
A bizottság dr. Lehel István javaslatát, mely szerint a CO-monitor megvásárlásáról szóló 
döntés kerüljön a jövő évi programok közé és a november 28-i valamennyi háziorvos 
részvételével tartandó Egészségügyi Klub vitassa meg, 3 igen egyhangú szavazattal (3 
bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) elfogadta. 
 
A bizottság Nánási Tamás javaslatát, mely szerint az EBKE 2013. január 10. napjáig nyújtsa 
be beszámolóját a 2011. évre vonatkozó 250.000 Ft összegű támogatás felhasználásáról és 
mutassa be az általa végzett szűrővizsgálatok eredményeit, 3 igen egyhangú szavazattal (3 
bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) elfogadta. 
 
 
 
 
 
4) A fogorvosok feladat-ellátási szerződéseinek módosításáról 

 
A bizottság a határozati javaslatot 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) támogatja és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 
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5) A Viadoktor Kft. feladat-ellátási szerződésének módosításáról 
 
A bizottság a határozati javaslatot 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) támogatja és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 
 
6) Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi költségvetési koncepciójáról 

 
Nánási Tamás az óvodaépítéssel kapcsolatban jelezte, hogy vannak arra mutató jelek, hogy 
demográfiai fordulat várható, melynek következtében a gyermeklétszám csökkeni fog. Ezt a 
jövőbeni esetleges óvodaépítésről szóló döntésnél figyelembe kellene venni. 
 
A bizottság Biatobágy Város Önkormányzatának 2013. évi költségvetési koncepcióját 3 igen 
egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) támogatja és elfogadásra 
javasolja a képviselő-testületnek. 
 
 
7) Biatorbágy Város Önkormányzat Képviselő-testülete 2013. évi munkatervéről 

 
Tóth Attila javasolta, hogy márciusban kerüljön napirendre a személyes gondoskodást nyújtó 
ellátásokról szóló 9/2009. (10.30.) önkormányzati rendelet módosítása, mely a személyi 
térítési díj tekintetében indokolt, továbbá a szeptemberi napirendek közül javasolja törölni a 
„Települési esélyegyenlőségi tervről” c. napirendet, tekintettel arra, hogy a májusi napirendek 
között szerepel „Biatorbágy Város esélyegyenlőségi koncepciója”, és a koncepciót júniusig 
kell elfogadni. 
 
A bizottság Tóth Attila javaslatát, valamint a javaslattal egységes szerkezetbe foglalt 
munkatervet 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) 
támogatja és elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 
 
 
8) Az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2013. évi munkatervéről 

 
A kiküldött anyagot a bizottság megtárgyalta, arra vonatkozóan észrevétel, valamint új 
javaslat a bizottság ülésén nem merült fel. 
 
 
9) Biatorbágy Város Önkormányzata 2013. évi rendezvénytervéről 

 
Dr. Kovács András felhívta a figyelmet arra, hogy a napirendi pont alapvetően két részből áll. 
Egyrészt dönteni kell a rendezvénytervről, másrészt szerepelnek benne a jövő évi költségvetést 
érintő tételek is, amelyeket illetően a bizottságtól javaslat, és a képviselő-testülettől 
jóváhagyás szükséges, hogy ezek a tételek a 2013. évi költségvetésbe beépülhessenek. 
 
A bizottság rendezvénytervet és a jövő évi költségvetést érintő tételeket, s a határozati 
javaslatot 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a szavazáskor) támogatja és 
elfogadásra javasolja a képviselő-testületnek. 
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10) Az egyes pénzbeli és természetben nyújtott szociális ellátásokról szóló 7/2009. (10.30.) 
önkormányzati rendelet módosításáról 

 
A bizottság a rendelet módosítását 3 igen egyhangú szavazattal (3 bizottsági tag volt jelen a 
szavazáskor) támogatja. 
 
11) Tájékoztató lisztérzékenység szűrésről 

 
Dr. Lehel István elmondta, hogy a részvételi arány alapján megállapítható, hogy a 
lisztérzékenység szűrés igazi sikertörténetnek bizonyult, hiszen az érintett gyermekek törvényes 
képviselőinek közel 90 %-a kérte a szűrés elvégzését. Ez a szűrővizsgálat igazán hatékony 
megelőzésnek bizonyul, hiszen hat gyermeknél állapították meg a lisztérzékenység 
fennállását, akiknél időben megkezdődhet a kezelés, ami e betegség tekintetében – a 
szövődményekre figyelemmel – rendkívül fontos.  
 
A bizottság köszönetét fejezte ki dr. Száray Eszternek a szűrés elindításáért, valamint a precíz, 
szemléletes és részletes tájékoztató elkészítéséért. 
 
 
12) Egyebek 

 
Dr. Lehel István elmondta, hogy a 2012. november 12. napján került megrendezésre a 
Szociális Munka Napja, melynek szervezésébe egy kis hiba csúszott, mert az Egészségügyi és 
Szociális Bizottság nem minden tagja kapott az eseményre meghívót. 
 
Nánási Tamás jelezte, hogy nem kapott meghívót, de elment volna az eseményre. Elmondta 
továbbá, hogy Bálint Balázs a Mozgáskorlátozottak Egyesületének elnöke két nap késéssel 
kapta meg a meghívót. Fentiek miatt megkereste Rovács Gyöngyit, a szervezésért felelős 
Faluház munkatársát, aki a mulasztás tekintetében a hivatalra hivatkozott. 
 
Pomaházi Krisztina jelezte, hogy a hivatal jegyzője és téma szerint érintett osztályának 
vezetője sem kapott meghívót az eseményre. 
 
Dr. Kovács András javasolta, hogy érdemes lenne átgondolni egy protokoll lista 
összeállítását. 
 
Nánási Tamás erre reagálva elmondta, hogy ez támogatandó ötlet, azonban nem segít azon, 
ha a protokoll listán szereplő meghívott az esemény megtörténte után kapja meg a meghívót. 
 
Dr. Lehel István elmondta, hogy dr. Pessek Szilviával áttekinti a Semmelweis Napra és a 
Szociális Munka Napjára vonatkozó protokoll listát annak érdekében, hogy a jövőben ilyen 
eset ne fordulhasson elő. 
 
A bizottság elnöke megköszönte a megjelentek munkáját és az ülést 17:07 órakor bezárta. 

 
k.m.f. 
 
 

Dr. Lehel István  
bizottsági elnök 


